

Title (en)
Grinding machine

Title (de)
Schleifmaschine

Title (fr)
Machine d'affûtage

Publication
EP 2014411 A1 20090114 (FR)

Application
EP 08104685 A 20080709

Priority
FR 0704990 A 20070710

Abstract (en)

The machine (1) has foldable gripping units, and an interchangeable assembling tool (5) including an open groove (16) whose curvature is homothetical to a curvature of a cutter blade to be sharpened (6), where the groove is provided with an S-shaped portion (20). The groove is co-operated with two removable guiding units that are fixed on top of a horizontal upper plate (3) to manually and alternatively displace an assembly constituted by the tool and the blade, which is supported on the plate and the guiding units along the groove, using a handle (17). An independent claim is also included for a method for sharpening a cutter blade.

Abstract (fr)

L'invention concerne une machine d'affûtage (1) de couteaux (6) comprenant un châssis (2) formant un cadre (7) fixé sur des pieds (8), un plateau supérieur (3), une tête de meulage (4) orientable, et un outillage de montage (5) comportant une poignée (17), des moyens de positionnement (18) et un moyen de serrage (19) permettant de positionner et de brider un couteau (6) remarquable en ce que l'outillage (5) possède au moins une rainure (16) débouchante dont la courbure est homothétique à la courbure du couteau (6) et apte à coopérer avec des moyens de guidage (14) fixés sur le dessus du plateau supérieur (3) permettant de déplacer manuellement à l'aide de la poignée (17) et alternativement, l'ensemble (outillage de montage (5) - le couteau (6)) en appui sur le plateau supérieur (3) et sur lesdits moyens de guidage (14) le long de ladite rainure (16).

IPC 8 full level

B24B 3/36 (2006.01); **B24B 3/40** (2006.01); **B24B 41/06** (2012.01)

CPC (source: EP)

B24B 3/365 (2013.01); **B24B 3/40** (2013.01); **B24B 41/066** (2013.01)

Citation (applicant)

- GB 1222386 A 19710210 - CAPACITY ENGINEERING CO LTD
- GB 1363955 A 19740821 - BRAY D G
- EP 0467383 A1 19920122 - FEIFFER MASCH ANLAGEN [DE]

Citation (search report)

- [X] EP 0467383 A1 19920122 - FEIFFER MASCH ANLAGEN [DE]
- [A] DE 3721870 A1 19890112 - CLAAS SAULGAU GMBH [DE]
- [A] FR 2712222 A1 19950519 - PILLET ANDRE [FR]
- [A] EP 0196491 A2 19861008 - MERZ METALL & KUNSTSTOFF [DE]

Cited by

CN103084937A; CN113246185A; CN105904288A; CN112356247A; EP2311602A1; NL2003670C2

Designated contracting state (EPC)

AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MT NL NO PL PT RO SE SI SK TR

Designated extension state (EPC)

AL BA MK RS

DOCDB simple family (publication)

EP 2014411 A1 20090114; FR 2918593 A1 20090116; FR 2918593 B1 20091030

DOCDB simple family (application)

EP 08104685 A 20080709; FR 0704990 A 20070710